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Noviny pre Cerovčanov, Lieskovčanov a Rozbežanov 

Aj tohtoročné predvianočné Ceroviny vám chcú ponúknuť najmä sumár toho, čo sme zažívali v našej obci, čo sa nám podarilo i ne-

podarilo a tiež spomenúť, čo nás čaká v budúcom roku. 

CEROVINY PREDSTAVUJÚ SVOJU OBEC   

LIESKOVÉ 

(Diel prvý - 14. storočie – prvá polovica 19. storočia) 

     Podľa prameňov vznik Lieskového „Podhragy alio no-
mine Lezko“ jednoznačne súvisí s hradom Korlátko (o čom 
sme podrobnejšie písali už v minulom čísle). Počas 15. 
storočia sa z neho vyvinula dedina, ktorá mohla podľa 
označenia v listinách „Leszko puszta“ aj na čas spustnúť 
(„puszta“ znamená pustá). To sa stávalo veľmi často, no 
v prípade Lieskového zrejme takáto situácia netrvala dlho. 
Opäť to potvrdzujú listiny – už koncom 15. storočia je 
v nich názov „possessio Lesko“ – dedina Lieskové.  
     Dedina sa v nasledujúcich storočiach rozrastala. V ro-
ku 1598 bolo v osade Lieskové, patriacej od polovice 16. 
storočia Aponiovcom a Pongrácovcom, zapísaných 26 do-
mov a v časti Štefana Deršfiho ďalších 8. 

Z obsahu:  
* Na úvod 
* CEROVINY PREDSTAVUJÚ SVOJU OBEC - LIESKOVÉ 
* ZAUJÍMA NÁS – Jedna otázka pre starostu obce  
* INFORMUJEME:  Zo zasadnutia obecného zastupi-  
   teľstva – Novinky v obci 
* ZO ŽIVOTA V OBCI 
* NAŠA KNIŽNICA – ŠKOLA - Z ČINNOSTI ORGANIZÁCIÍ 
* ROZHOVOR S ... 
* ZABAVME SA S DEŤMI 
* SPOLOČENSKÁ KRONIKA 

Lieskové s Marekovou bábikou v našom kroji 
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ZAUJÍMA NÁS                                                                                                                                        -boma-                 

Jedna otázka pre starostu obce Ing. Jána Čerešníka 

Na záver roka sme sa spýtali starostu, ako hodnotí rok 2024 za obec celkovo.  

Keď sa na celý rok pozriem s nadhľadom, tak musím pove-
dať, že celkom pozitívne. V tomto roku sa očakávali veľké zmeny 
k lepšiemu, ako avizovala „staronová“ vláda. Všetci sme čakali, 
že sa to pohne k lepšiemu. Hm..., pohlo, tento rok bol ako tak, 
ale budúci už tak pozitívne nevidím. Hlavne čo sa týka konsoli-
dačného balíka, rušenia grantových výziev, dotačných progra-
mov, nového financovania materských škôl a pod. Toto všetko 
začne v roku 2025 a bude ešte pár rokov pokračovať.  

Pri rekapitulácii činnosti obce by som sa vo veľa veciach mu-
sel opakovať, v podstate obec postupuje štandardne, tak, ako aj 
minulý rok. Radšej sa chcem zamyslieť, ako pracovať pozitívne 
a čo najefektívnejšie. Je to čoraz ťažšie a ťažšie. Sami vidíte, 
ako stúpajú ceny, hlavne potraviny a iné pre život potrebné veci. 
Platy, príjmy domácností, ale aj obce samotnej veľmi nestúpajú. 
Čo nám zostáva? Zaťať zuby a pracovať s tým, čo máme. Ani 
mňa, ako starostu aj ako občana a človeka samotného, neteší, 
že na rozvoj obce nezostáva veľa. Skoro všetko z rozpočtu obce 
ide na bežné potreby. Ale aj napriek tomu sa snažíme pracovať, 
žiadať o rôzne dotácie, podporné granty a pod. Niečo málo sa 
už podarilo a ostatné, dúfame, sa tiež  podarí. Každé financie 

naviac sa zídu a použijú. Nechcem sa však len sťažovať alebo 
vyhovárať, taký nie som. Pracujem, ako viem a čo najlepšie 
viem. Nie je to však len o mne samotnom, sú tu aj ostatní, hlavne 
pracovníci obce, ktorí robia naozaj maximum, a preto si ich veľmi 
vážim. 

V roku 2024 sme mali aj veľa príjemných zážitkov. Asi naj-
viac v nás ešte rezonuje oslava 700. výročia prvej písomnej 
zmienky, ktorá bola na konci júna. Ja osobne ju hodnotím veľmi 
pozitívne a ako jednu z najlepších akcií v obci za posledné roky. 
Dovoľte mi aj touto cestou ešte raz všetkým, ktorí boli zapojení 
do príprav, srdečne poďakovať. Nedá sa vymenovať všetkých, 
ale tí, ktorých sa to týka, vedia a ja som im vďačný. Stálo to všet-
kých veľa času, úsilia aj nervov, ale podarilo sa. Nebolo to však 
len o tejto akcii, boli aj všedné dni. Nie všetko vždy išlo hladko 
alebo tak, ako by sme chceli. Zvládli sme to a budeme zvládať 
aj ďalej.   

Za všetko dobré ďakujem aj Vám, našim občanom, organi-
záciám v obci a sponzorom. Dovoľte mi na záver popriať Vám 
všetkým, nielen teraz alebo v roku 2025, ale stále, hlavne pevné 

zdravie, šťastie a pokoj v rodine.  

 

INFORMUJEME                                                                                                                                      -boma-

Zo zasadnutia obecného zastupiteľstva 
 

Na zasadnutí 26. júna 2024 poslanci prerokovali Stanovisko 
hlavného kontrolóra obce k návrhu zmeny č. 2 rozpočtu obce 
v roku 2024, Návrh zmeny č. 2 rozpočtu obce v roku 2024 a Plán 
hlavného kontrolóra obce na II. polrok 2024, ktoré schválili. 
V ďalších bodoch sa venovali záverečnému účtu obce za rok 
2023, pričom vzali na vedomie Stanovisko hlavného kontrolóra 
obce k záverečnému účtu a tiež k správe nezávislého audítora 
za rok 2023. Záverečný účet a celoročné hospodárenie za rok 
2023 schválili poslanci bez výhrad a vzali na vedomie schodok 
rozpočtu za rok 2023 v sume 1 196,28 €. Potom starosta obce 
predniesol správu nezávislého audítora z auditu účtovnej zá-
vierky za rok 2023 a ďalším požiadavkám zákonov a iných práv-
nych predpisov za rok 2023 k 31.12. 2023, ktorú poslanci schvá-
lili.  

V časti Predaj obecných pozemkov schválili po vyjadrení 
predsedu stavebnej komisie tri žiadosti.  

V bode rôzne poslanci odsúhlasili Dodatok č. 4 k Zmluve 
o zriadení Spoločného obecného úradu v Senici. Týkal sa čias-
točného financovania spoluúčasti spoločného obecného úradu. 
Na návrh starostu poslanci schválili poplatok za vystavenie po-
tvrdenia o veku stavby a poplatok za vydanie rozhodnutia o ma-
lom zdroji znečisťovania ovzdušia v sume 10 €/ks. Ďalej predis-
kutovali žiadosti Poľovníckeho združenia Cerová. Prvá žiadosť 
sa týkala príprav a podpisovania nájmu k výkonu práva poľov-
níctva na pozemkoch. V jej rámci poverili starostu - 1. na zvola-
nie Zhromaždenia vlastníkov poľovných pozemkov začlenených 
do Poľovného revíru Cerová, ktorý má celkovú výmeru 2 224 ha, 
- 2. na zastupovanie Obce Cerová na Zhromaždeniach vlastní-
kov poľovných pozemkov v Poľovnom revíri Cerová, - 3. aby na 
Zhromaždení vlastníkov poľovných pozemkov začlenených do 
poľovného revíru Cerová konal a hlasoval tak, aby užívateľom 
poľovných pozemkov bolo naďalej Poľovnícke združenie Ce-
rová. Určili aj rozsah poverenia. Pri druhej žiadosti o odkúpenie 
pozemku, ktoré má združenie v nájme od vlastníka, t. j. Obce 
Cerová, na vybudovanie oficiálnej strelnice, obecné zastupiteľ-
stvo vyslovilo predbežný súhlas s predajom. Pritom je potrebné 
nechať vypracovať znalecký posudok a prípadné iné doku-
menty. Na základe žiadosti riaditeľa ZŠ s MŠ Cerová zastupiteľ-
stvo prisľúbilo finančnú pomoc pri oprave havarijného stavu ná-
dvoria v areáli školy. Jeho stav je na základe správy od 

bezpečnostného technika neuspokojivý, miestami až vážny 
a ohrozujúci zdravie žiakov a návštevníkov školy. Výpomoc 
bude v sume cca 10 – 15 tis. eur  podľa potreby a vyrieši sa pri 
ďalšej úprave rozpočtu obce. Všetku agendu potrebnú k realizá-
cii preberá riaditeľ školy.  

V diskusii starosta ešte raz poďakoval všetkým, ktorí pomohli 
pri príležitosti osláv 700. výročia prvej písomnej zmienky o hrade 
Korlátko a korlátskom podhradí, či už organizáciám pôsobiacim 
v obci, všetkým dobrovoľníkom ale aj sponzorom a predovšet-
kým hlavným organizátorom Božene Malichovej a Antonovi Ve-
teškovi. Aj poslanci OZ konštatovali, že spomínaná oslava bola 
veľmi dobre zorganizovaná a pripravená. Riaditeľ ZŠ s MŠ Ce-
rová poďakoval starostovi a poslancom za podporu školy a zá-
roveň ich pozval na slávnostné ukončenie školského roka 
2023/2024. V ďalšej časti diskusie starosta i poslanci odpovedali 
prítomným občanom na otázky týkajúce sa najmä -  prezentácie 
výsledkov stavu vody od BVS na stránke obce, - riešení ozna-
čení a osadenia spomaľovacích prahov na niektorých komuni-
káciách.  

Tretie zasadnutie obecného zastupiteľstva sa konalo 27. 
septembra. Poslanci vzali na vedomie Správu o výchovno-vzde-
lávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach školy a školských 
zariadení v obci Cerová v školskom roku 2023/2024 a Organizá-
ciu školy v školskom roku 2024/2025, ktoré predložil Mgr. Peter 
Mihály – riaditeľ školy. Podobne vzali na vedomie Správu hlav-
ného kontrolóra obce za I. polrok 2024. V nasledujúcej časti sa 
poslanci venovali zmene rozpočtu obce, najskôr predložil svoje 
stanovisko k zmene rozpočtu hlavný kontrolór obce. Ozrejmil dô-
vod dodatočnej zmeny ešte pred zasadnutím zastupiteľstva po 
riadnom zverejnení návrhu zmeny rozpočtu, kde dodatočný dô-
vod je navýšenie prostriedkov pre ZŠ s MŠ Cerová. Poslanci OZ 
nemali doplňujúce otázky a zobrali stanovisko na vedomie. Sta-
rosta predniesol Návrh zmeny č. 3 rozpočtu obce v roku 2024, 
ktorý poslanci schválili. Boli v ňom zohľadnené zmeny uvedené 
kontrolórom obce.   

V ďalšej časti prerokovali predaje pozemkov.   
V bode rôzne predniesol starosta návrh na rekonštrukciu ve-

rejného  osvetlenia  v  obci,  ktorý  zahŕňa  výmenu  svetelných  
zdrojov. Táto rekonštrukcia by zvýšila kvalitu osvetlenia v obci, 
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pričom osvetlenie by bolo funkčné na 100 % a zároveň by sa 
ušetrilo aj na spotrebe elektrickej energie na úrovni 20 % voči 
terajšiemu stavu. Pre tento zámer by obec musela čerpať úver 
z banky. Po kalkulácii a rôznych prepočtoch by mala investícia 
návratnosť do 5 rokov. Niektorí poslanci navrhli hľadať iné mož-
nosti financovania alebo čakať na dotačnú výzvu, čo momen-
tálne nie je (posledné dotácie boli v rokoch 2014-15). K tomu 
starosta uviedol, že súčasné verejné osvetlenie bude možné 
prevádzkovať cca 2 roky, potom môže nastať aj jeho celkový ko-
laps. Po rozprave návrh zámeru rekonštrukcie s čerpaním úveru 
z banky poslanci neschválili - 3 za, 4 proti.   

Počas  diskusie starosta informoval o podanej žiadosti na 
envirofond na komunálnu techniku a tiež o príprave rekonštruk-
cie  multifunkčného  ihriska v  škole  cez dotáciu – momentálne  

 

 

v prípravnej fáze. Ďalej o príprave rôznych podujatí a ďalších 
projektoch. Prítomní zástupcovia chatárov z časti Sokolské 
chaty požiadali o pomoc pri údržbe a oprave cesty v chatovej 
oblasti, prevažne materiálom (štrkodrvinou) alebo aj technikou. 
Starosta so zástupcami komunikuje a prisľúbil pomoc. Táto ko-
munikácia utrpela značné poškodenie aj počas záplavového ví-
kendu v septembri, keď sa potok čiastočne vylial a poškodil ko-
munikáciu. Ďalej starosta spolu s poslancami odpovedali prítom-
ným občanom na ich otázky.  

Štvrté zastupiteľstvo sa konalo v čase uzávierky Cerovín. 
Najdôležitejšími bodmi rokovania bol Návrh rozpočtu obce na 
roky 2025 – 2027 a Všeobecne záväzné nariadenie č. 1/2024 
o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne od-
pady a drobné stavebné odpady pre rok 2025 (pozri IS 2024).

  

PROJEKTY A PRÁCE V OBCI 
V tomto roku sa obec vzhľadom na finančné možnosti zamerala na prípravu projektov a údržbu. V rámci projektovej činnosti pripravila 
viacero projektov. 

Dala pripraviť projektovú dokumentáciu na obnovu a rekon-
štrukciu budovy č. 86 - bývalá škôlka. 
Uzatvorila Zmluvu o manažmente projektu pre poskytnutie dotá-
cie so spoločnosťou Fénnix, s. r. o. Ide o projekt z výziev vyhlá-
sených Environmentálnym fondom - Rozvoj odpadového hospo-
dárstva a obehového hospodárstva  - Environmentálna výchova, 
vzdelávanie a propagácia na techniku na Zberný dvor Cerová za 
viac ako 100 000 eur. 
Na nákup nových kníh do knižničného fondu získala obec 1 000 
eur od Fondu na podporu umenia. 
V novembri podpísala dve zmluvy s Ministerstvom kultúry Slo-
venskej republiky o poskytnutí dotácie zo štátneho rozpočtu pro-
stredníctvom rozpočtu ministerstva na rok 2024. Prvá sa týka 
projektu s názvom Obnova historického parku v Cerovej - „Ná-
vrat stratených hodnôt“ - III. etapa, v ktorom ministerstvo po-
skytne obci 30 000 eur, pričom obec sa bude podieľať sumou     
1 500 eur. Druhým projektom je projekt s názvom Hrad Korlátko 
- workshopy a výskumy – príspevok je v sume 3 600 eur, obec 

180 eur. 

Obec finančne podporila rekonštrukciu nádvoria v škole, pri-

spela sumou 15 000 eur. 

V rámci bežnej údržby zabezpečila starostlivosť o verejné 
priestranstvá a budovy v správe obce - servis okien na budove 
obecného úradu a Kultúrneho domu Cerová, rekonštrukciu elek-
trickej prípojky Kultúrneho domu Rozbehy, rekonštrukciu pries-
torov ambulancie pre novú lekárku, rekonštrukciu miestnej ko-
munikácie nad kaštieľom, opravu a údržbu miestnych komuniká-
cií prevažne v rozbežskom chotári, priebežnú opravu verejného 
osvetlenia a rozhlasu, opravu hasičskej brány a zakúpila mate-
riál pre DHZ. Pripojila sa do systému elektronizácie miest a obcí 
Slovenska.  

Bola vykonaná príprava na pozemkové úpravy v našich ka-
tastrálnych územiach - v katastrálnom území Cerová-Lieskové a 
v katastrálnom území Rozbehy, kde boli vydané Nariadenia ko-
nania o začatí pozemkových úprav dňa 31. januára 2024 (stále 
prebieha). 

ČO NOVÉ S LEKÁRMI 
Napriek všetkým problémom sa podarilo získať všeobecnú lekárku pre dospelých, ktorá ordinuje v našom zdravotnom stredisku. 

Je ňou MUDr. Gabriela Uhlíková zo spoločnosti  ALTAREA MEDICA, s .r. o. Ordinačné hodiny: pondelok 8.00 – 10.00, sestrička od 
7.00 do 12.00; streda 8.00 – 15.00, sestrička od 7.00 do 15.00. Kontakt 034/621 21 37 alebo  email: altareamedica.sestra@gmail.com. 
V prípade, že potrebujete akútnu pomoc mimo ordinačných hodín lekárky alebo zdravotnej sestry, treba kontaktovať ambulanciu 
v Holíči na mail: altareamedica.sestra@gmail.com alebo tel. 034/668 28 05 alebo 0919 412 300. Akútne prípady budú vybavené 
v ambulancii v Holíči, na Hviezdoslavovej ulici 10.  

Aj keď Detské stredisko Jablonica k 1. októbru 2024 ukončilo svoju činnosť prevádzkovateľom MUDr. Petrom Košíkom, ambu-
lancia pre deti pokračuje vo svojej činnosti ako doteraz, ale s novým prevádzkovateľom. Tým je spoločnosť MEDANNE, s. r. o., so 
sídlom v Dolnom Lopašove. Ordinačné hodiny: pondelok a utorok  7.00 – 15.00; streda a štvrtok  11.00 – 17.00; piatok - 7.00 – 14.00. 

CEROVSKÉ SUVENÍRY 
Obec Cerová dala v rámci osláv vyrobiť zaujímavé suveníry – propagačnú skladačku, pohľadnice, hrnčeky, tašky ... Sú spolu 

s knihou o Korlátku a Korlátskom panstve „Na hrade a pod hradom“ stále k dispozícii na obecnom úrade.  
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Novinky v našej obci               

V priebehu roka pribudlo v našej obci 
niekoľko noviniek.  

Začiatkom leta otvorila spoloč-
nosť Šandorf Prievaly v Rozbehoch 
predajný stánok. Bol otvorený každý 
víkend od 10.00 do 18.00 až do 
konca sezóny. Potešil nielen nás, ale 
najmä turistov.  

V auguste rodinná firma Jazerá a 
jazierka otvorila relax domček Ja-
zierko. Momentálne nás púta aj 
krásna vianočná výzdoba.  

V septembri pani Ľubica Hanišák 
Kuklová otvorila prevádzku BISTRO        

& PIZZA v priestoroch na autobusovej zastávke Cerová.  

Pri obecnom úrade pribudol balíkomat Balíkovo. Občania sa zapojili do podpisovej akcie na dotiahnutie optického kábla do obce.  

    

Naši občania Jaroslav Michalica a Vladimír Funka obnovili kríž pod Cerovou. Toto obľúbené miesto prechádzok dostalo znovu 
dôstojnú podobu. Veľká vďaka. 

Na židovskom cintoríne v Cerovej je nové oplotenie. Celý cintorín bol upravený tak, aby si jeho návštevníci mohli prezrieť ná-
hrobky aj pozostatky ciduk hadin (márnice).  

Aj v tomto roku pokračovali práce na hrade Korlátko. Išlo najmä o bežné práce, kosenie a údržbu. V jeseni boli vykonané čias-
točné opravy a výmena podlahy na mostíku k vyhliadke. Vyhliadka otvorila nové pohľady na hrad a okolie. Súčasťou prípravných 
prác na ďalší rok boli odborné workshopy a prednášky.  

 

ZO ŽIVOTA V OBCI                                                                                                                                            - boma-

Najväčšou obecnou akciou v tomto roku bola bezpochyby  
Oslava 700. výročia prvej písomnej zmienky o Korlátku a korlátskom podhradí.  

   

Zúčastnili sa jej stovky našich občanov, rodáci, obyvatelia z blízkeho aj širšieho okolia. Medzi nimi aj hostia, Mgr. Jozef Viskupič, 
predseda Trnavského samosprávneho kraja, Ing. Jana Petrášová, starostka obce Prievaly, bývalý dlhoročný cerovský starosta Vla-
dimír Jánoš a ďalší (fotografie). Podujatie, ktoré trvalo takmer celý deň, pripravila „Komisia 700“, ktorej členmi boli starosta, za škol-
skú, kultúrnu a športovú komisiu poslanci Anton Veteška a Božena Malichová, členka komisie Anna Michalicová, riaditeľ školy, pred-
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sedovia organizácií v obci a tiež organizá-
tori osláv Lieskového – páni Peter Pavlík 
st., Gejza Slávik, Pavol Peterka a ďalší. 
Veľký kus práce pri príprave odviedli     
všetci pracovníci obecného úradu.  

Vďaka starostovi a zamestnancom 
obce a tiež hasičom, futbalistom, poľovní-
kom, členom jednoty dôchodcov, škole a 
podnikateľom – najmä pánovi Jozefovi 
Masárovi, ale i niektorým ďalším našim 
obyvateľom sa podarilo vytvoriť kvalitné a 
bezpečné zázemie, kde si mohli všetci 
účastníci skutočne užiť pripravený kul-
túrny program a sprievodné akcie, občer-
stviť sa, aj porozprávať sa medzi sebou. 
Vďaka hasičom, ktorí obetavo celé popo-
ludnie až do večera strážili prístup k zvo-
nici a parku, sa podarilo zvládnuť nápor 
na dopravu.  

Oslavy doplnili a vlastne naštartovali 
aj tri udalosti – bábkové predstavenie pre 
deti „O čertovi KOLOFÓNOVI“ v obecnej 
knižnici, večerné prekvapenie od hasičov 
a otvorenie expozície Marekove krojo-
vané bábiky. Túto expozíciu v našej obci 
otvoril náš občan Marek Šnelly so svojou 
rodinou a priateľmi. Je jedinečná tým, že 
na Slovensku je prvá svojho druhu a po-
núka návštevníkom skutočne výnimočný 
zážitok (o čom nás Marek presvedčil aj 
neskôr).  

Bohatý program bol na dvoch mies-
tach – pri lieskovskej zvonici a na nádvorí 
kaštieľa. Všetky vystúpenia aj sprievodné 
akcie sa stretli s veľkým záujmom         
návštevníkov. Počas takmer 10-hodinovej 
slávnosti vystúpili súbory Pruclek, Suneč-
nica z Gajár, Heligonkári spod Bielej hory, 
skupina historického šermu URSUS zo 
Stupavy a Tomáš Bezdeda. Účastníkov 
veľmi potešili aj vystúpenia našich – detí 
základnej a materskej školy, divadelníkov 
z Jednoty dôchodcov Cerová spoločne 
s dvomi lieskovskými ochotníkmi, taneč-
né vystúpenie Moniky Michalicovej a hu-
dobné vystúpenia Ľubice Michalicovej 
Šulíkovej so Štefanom Haládikom a našej 
Superstar Adama Pavlovčina ADONXS. 
Celý program s prehľadom moderoval 
Rozbežan Vlado Oslej.  

Zaujímavé a akčné boli sprievodné 
podujatia v kaštieli a parku. Na nádvorí 
kaštieľa si návštevníci mohli nielen po-
zrieť, ale dokonca i vyskúšať dobové re-
meslá a zapojiť sa do prezentácií organi-
zácií, ktoré pripravili futbalový klub, hasič-
ský zbor obce, jednota dôchodcov a po-
ľovnícke združenie. Združenie Cerová 
Inak pripravilo chutné občerstvenie pre 
deti aj dospelých. Pozornosť návštevní-
kov pútala aj výstava „Naši umelci“ v in-
teriéri kaplnky a v chodbe Alžbetína. 

Svoje práce vystavili umelci spojení s na-
šou obcou - Monika Sabo, Jaroslava Kon-
rádová, Milan Vandelia, Miroslava a Mário 
Harnúškovci a Peter Krajčovič-Bublina a 
tiež žiaci našich tried ZUŠ. Deti prilákali aj 
zábavné atrakcie na nádvorí a v parku. 
Vďaka dohode s majiteľmi kaštieľa sa po-
darilo zabezpečiť aj návštevu časti jeho 
interiéru. Zvedavých záujemcov sprevá-
dzala Božena Malichová. Celý historický 
kolorit podujatia doplnili sprievodkyne 
v dobových kostýmoch.  

Pre všetkých návštevníkov bolo pri-
pravené občerstvenie a tiež spomienkové 
a propagačné predmety. Deti potešil aj 
netradičný vláčik, ktorý poskytol pán Milan 
Bella zo Senice.   

Celé podujatie finančne zabezpečila 
obec, ktorej sa podarilo získať podporu od 
Trnavského samosprávneho kraja a 
sponzorov – Skládke Cerová, firme Green 
Energy Slovakia, spoločnosti BTT 
a miestnych podnikateľov.   

VEĽKÁ VĎAKA VŠETKÝM, KTORÍ 

PODUJATIE PRIPRAVILI. 

 

 

1 Vyzdobená zvonica, 2 Matúš Tarkoš, 3 Ľubica Michalicová Šulíková, 4 tanečníčka Monika Michalicová, 5 divadelníci, 6 Adam Pavlovčin 
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PRIJATIE OBČIANKOV - STRETNUTIE JUBILANTOV  

Obecný úrad v druhom polroku pripravil viacero podujatí. 
V septembri Prijatie malých občiankov obce (foto vpravo), 
v októbri Stretnutie 50, 60 a 70-ročných jubilantov a Deň se-
niorov, počas ktorého starosta zablahoželal aj všetkým 80, 
85 a 90 a viacročným jubilantom. Tiež Hodovú zábavu, 
Aranžovanie vianočných dekorácií a Vianočné stretnutie pri 
kultúrnom dome.  

Viacero fotografií z jednotlivých akcií nájdete na web 
stránke obce: https://www.obeccerova.sk/. Ak ju hľadáte 
v mobile a máte aplikáciu obce, po otvorení kliknite na Web-
stránka, kde sa Vám táto stránka otvorí. Fotogalériu nájdete, 
ak si kliknete na tri vodorovné čiarky vpravo hore, pod čím 
sa nachádzajú – Samospráva v obci, - Život v obci, - ...  

Fotogalériu nájdete pod Život v obci. (Ak vám tento návod pripadá zbytočný, nečítajte ho.       )  

   
Sedemdesiatnici a 85-roční jubilanti 

1 - 2 - 3 Otvorenie výstavy v kaštieli, 4 – 5 Zábava pri zvonici 
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Päťdesiatnici a šesťdesiatnici  

Množstvo akcií pre širokú verejnosť pripravili naše pohostinské zariadenia – Pohostinstvo u babičky v budove obce, ktoré od za-

čiatku roka prevádzkuje pani Zuzana Heráková a tiež dlhoročný poskytovateľ Penzión Korlat. 

NAŠA KNIŽNICA                                                                                                                                    -anmi-

 
Rok 2024 bol v našej 

knižnici plný zmien a podu-
jatí. Hneď na začiatku roka 
sme manželia Michalicovci 

a Chlupíkovci urobili veľkú reorganizáciu miestnosti v knižnici. 
Všetky knihy sme vybrali z regálov, niektoré regály sme preniesli 
do dvoch vedľajších miestností a do nich poukladali staršie 
knihy, ktoré si čitatelia málo požičiavajú. Zvyšné regály sme ulo-
žili vedľa stien a do nich poukladali novšie knihy. Vznikol tak 
veľký priestor pre ďalšie akcie, ktoré sa konali v knižnici. 

Už na konci januára sme opäť privítali pána Mariana Saba 
s pokračovaním jeho prednášky Prvá pomoc pre dušu. Veľmi 
zaujímavo nám porozprával, ako si udržiavať harmonické vzťahy 
s ľuďmi. 

V marci sme mali zaujímavú akciu Cerovský kroj včera 
a dnes. Konala sa v obradnej sieni obecného úradu. Boli tam na 
figurínach vystavené naše cerovské kroje ženské, mužské aj 
svadobné, ktoré požičali naši občania do pripravovanej pamät-
nej izby. O histórii nášho kroja porozprávala Božena Malichová. 
Jednotlivé časti kroja ukázala a pomenovala Anna Michalicová. 
Je to bývalá členka cerovského folklórneho súboru, takže si 
s prítomnými pripomenuli a zaspievali aj niekoľko cerovských 
pesničiek. 
16. marca v sobotu sme mali v knižnici burzu kníh, keď ľudia 
prinášali svoje knihy na predaj a mohli si kúpiť aj staršie knihy 
z knižnice. Peniaze sme, samozrejme, potom použili na nákup 
nových kníh. 
Večer sme potom mali zaujímavý knižničný kvíz, ktorý pripravili 
Mirka a Peter Chlupíkovci. Tentokrát bola účasť oveľa hojnejšia 
ako minulý rok, takže sme zostavili až 6 tímov. Bol tam aj tím 
chlapcov zo základnej školy a tí nakoniec zvíťazili. Ukázali, že 
mladá generácia má veľa vedomostí. Ale zabavili sme sa všetci 
a o to ide predovšetkým. 
V marci sme v knižnici privítali aj deti z 1. stupňa základnej školy, 
keď im netradične program o knihách vymysleli dievčatá z 8. 
triedy Betka Daniel, Kristínka Vicenová a Kristínka Ferenčičová.  

V apríli sme mali v knižnici zaujímavú prednášku na tému 
Hoaxy a dezinformácie. Škoda, že na tieto prednášky nechodí 
viac ľudí. Myslím, že by sa to zišlo vypočuť si aj viacerým, ktorí 
veria mnohým konšpiračným teóriám.  

V máji  bola prednáška o včelách v podaní včelára Tomáša 
Huttu. Dozvedeli sme sa všeličo nové o včielkach, o mede a mali 
sme aj malú ochutnávku. 

Všetky prednášky zabezpečila Barbora Krištúfková. A poda-
ril sa jej ďalší záslužný čin. Spolu s Katkou Štefaňákovou napí-
sali dva projekty pre knižnicu z Fondu na podporu umenia. Prvý 

na nákup nových kníh do knižnice a druhý na podujatia v kniž-
nici. Obidva nám odsúhlasili, každý v sume 1000 eur. Preto bolo 
možné v júni uskutočniť divadelné predstavenie pre deti -  Peter 
Gartner: Kolofón. 

V prvom polroku boli aj štyri čítaníčka pre deti, ktoré viedla 
Mirka Harnúšková. V novom školskom roku začala vyučovať 
v ZUŠ, takže bolo potrebné hľadať niekoho ochotného pripraviť 
si a zrealizovať čítaníčka pre deti. Našli sa hneď dve čitateľky – 
Markéta Oravcová z Prieval, ktorá číta pre menšie deti a Martina 
Janotková z Cerovej, ktorá číta pre väčšie deti. Obidve si už čí-
taníčko dvakrát vyskúšali a vždy dopadlo výborne. 

 

 
Zatiaľ najväčšiu akciu sme mali v septembri. Do našej kniž-

nice prišiel spisovateľ, spevák, hráč na rôzne hudobné nástroje 
Braňo Jobus. Jeho veľkým fanúšikom je pán učiteľ Mário Harnú-
šek, ktorý s deťmi v ZUŠ pripravil výzdobu knižnice s nakresle-
nými obrázkami hrdinov Jobusových kníh (foto). No a pripravili 
si prekvapenie na privítanie, keď z pomaľovaných kartónov po-
skladali muflóna Ancijáša. Na besede sa zúčastnilo 44 dospe-
lých a detí, čo je zatiaľ rekord na takomto podujatí. Braňo nám 
porozprával o svojom živote, o svojej tvorbe a zahral na netra-
dičných hudobných nástrojoch. Jeden bol vyrobený zo satelit-
ného taniera a druhý z rýľa. Nakoniec predával záujemcom svoje 
knižky. Komu sa neušlo, o týždeň prišiel s ďalšími objednanými.  

V decembri sme mali ešte dve významné podujatia – Besedu 
s detskou lekárkou o chorobách detí a besedu so známou au-
torkou románov pre ženy Katarínou Gillerovou. Ešte raz, veľké 
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poďakovanie za tieto akcie patrí Barborke Krištúfkovej ako ne-
únavnej organizátorke nových a nových podujatí. 

Samozrejme, pravidelná činnosť knižnice pokračovala počas 
celého roka – zápis čitateľov, požičiavanie kníh, nákup nových 
kníh, vyraďovanie starších kníh. Knižnica má stránku aj na face-
booku, môžete si tam pozrieť pripravované akcie aj nové knihy.  

 

Na záver by som chcela pozvať do našej knižnice všet-
kých, ktorí majú radi knihy a ešte u nás neboli, príďte sa 
pozrieť, knižnica je otvorená každú stredu od 15.00 do 17.00 
hodiny.  

Možno nájdete knihy, ktoré by ste si chceli prečítať a sta-
nete sa našimi čitateľmi.                                      

ŠKOLA                                                                                                                                                  

Nový školský rok, v ktorom oslávime 
60. výročie založenia školy, sme otvorili 
s rekordným počtom žiakov za ostatné 
roky. Až 187 žiakov privítali na vynove-
nom nádvorí riaditeľ školy Mgr. Peter Mi-

hály a starosta obce Ing. Ján Čerešník, ktorý zdôraznil význam 
vzdelania pre lepšiu budúcnosť detí a aj celej spoločnosti. Spolu 
s deviatakmi sa predstavilo 13 prvákov (foto vpravo), ktorí sa po 
absolvovaní predprimárneho vzdelávania v materskej škôlke už te-
šili na nových kamarátov vo „veľkej škole“. Tak isto sa aj k cerov-
ským 14 piatakom pripojilo 16 žiakov z Prieval a Plaveckého Petra. 
Učiteľský zbor prišli posilniť „staronové“ pani učiteľky - Mgr. Martina 
Molnárová a Ing. Štefánia Krajčovičová. 

V septembri sme vďaka dobrému počasiu pripravili pre všet-
kých žiakov školy športový deň. Žiaci súťažili v atletických disciplí-
nach a najlepší si za svoje výkony odniesli medaily. Tradične na 
úvod školského roka organizujeme zber papiera a Deň 1.-4. pre 
prvostupniarov, na ktoré pozývame aj našich kamarátov z Prieval 
a Plaveckého Petra. Naši najmladší žiaci obhájili prvé miesto v sú-
ťaži družstiev a získali  zlatý pohár. Tradičné účelové cvičenia sa niesli v duchu turistiky a poznávania prírodných krás nášho blízkeho 
okolia. Žiaci jednotlivých ročníkov absolvovali turistické trasy na Rozbehoch, v Mokrej doline pri Plaveckom Mikuláši a najstarší žiaci 
sa prešli náučným chodníkom, ktorý spája Senicu s Kunovskou priehradou. Koncom mesiaca naši šiestaci spolu s triednou pani 
učiteľkou Mgr. Silviou Gažovou navštívili národnú baziliku v Šaštíne a náučný chodník v rekreačnom stredisku Gazárka. 

V októbri piataci a žiaci 9.B absolvovali geografickú exkurziu, na ktorej spoznávali miestny región – múzeum M. R. Štefánika 
v Košariskách, mohylu na Bradle a Dom Anny Kolényovej v Myjave. Okrem tradičných októbrových podujatí, ako zber starého pa-
piera, Šarkaniáda, Atletický kráľ a kráľovná, sme usporiadali spolu s Olympijským tréningovým centrom v Banskej Bystrici biatlonovú 
súťaž – imitáciu korčuľovania a streľbu z laserových pušiek na terč. Najlepší žiaci z každej triedy boli vyhodnotení a odmenení. 
Žiaci 6.,7. a 8. ročníka si vyskúšali svoju zdatnosť, strategické myslenie a odvahu v priestoroch TEAM UP – Zlaté Piesky v súťaži 
o poklad v pevnosti Boyard. Dňa 25. októbra školáci navštívili Múzeum bábik v Cerovej, kde okrem tradičných bábik v krojoch videli 
aj strašidelné bábiky. Októbrové aktivity sme zavŕšili tradičným workshopom zameraným na zhotovovanie jesenných dekorácií z prí-
rodných materiálov a kultúrnym vystúpením pre našich starých rodičov v kultúrnom dome. V novembri  sme pripravili stretnutie bý-
valých zamestnancov našej školy a slávnostnú imatrikuláciu prvákov. V decembri  triedne turnaje vo vybíjanej a basketbale, návštevu 
vianočnej Trnavy a privítanie Mikuláša.  

Pre všetkých občanov sme pripravili Vianočnú akadémiu, ktorá sa uskutoční dňa 20. decembra  
v Kultúrnom dome v Cerovej. Srdečne Vás pozývame. 

Spolu si zaželajme vianočné sviatky plné pokoja a radosti, aby sme si kúsok sviatočnej vianočnej atmosféry preniesli aj do bežných 
dní nastávajúceho roku 2025.  

   
Hry v ŠKD - Vystúpenie na Dni seniorov  

 
     Z činnosti ŠKD   

V školskom roku 2024-2025 sa počet detí navýšil na 
47 detí, ktoré pracujú v dvoch oddeleniach. Pribudlo nám 13 nových prváčikov, ktorí sa veľmi do-
bre adaptovali na nové prostredie. V činnosti sa snažíme deťom ponúkať nenáročné aktivity za-
merané na oddych a relaxáciu, veľa času trávime na čerstvom vzduchu či už formou vychádzok, pohybových hier a športovania na 
školskom dvore. Takisto sa zúčastňujeme všetkých podujatí, ktoré organizuje škola a počas činnosti rozvíjajú deti svoj talent v štyroch 
záujmových útvaroch. 

Za ŠKD Eva Ondrušová  

Mgr. Peter Mihály, 

 riaditeľ školy 



9  Ceroviny 2024  
 

MATERSKÁ ŠKOLA 

V materskej škole sme po letných prázdninách 
privítali sedem nových detí, ktoré sa rýchlo zač-
lenili do našej škôlkarskej komunity. Hneď od za-
čiatku školského roka mali deti pestrý program. 
Našu MŠ navštívilo bábkové divadlo Škriatkovo, 
na ktoré sme pozvali aj našich kamarátov z 1. 
triedy. Deti sa odviezli na kolotočoch. Spoločne so školou sme zorganizovali (dú-
fame, že už tradičnú) Šarkaniádu. Deti z triedy Včielky absolvovali pravidelnú ex-
kurziu na Gazdovský dvor v Turej Lúke, ktorá je vždy zameraná na ukážku rôznych 
ľudových zvykov a remesiel (foto vľavo).  
     Koncom októbra sme zorganizovali tvorivé dielničky so starými rodičmi, absol-
vovali návštevu obecnej knižnice so sprievodným programom. V decembri nás už 
tradične navštívil sv. Mikuláš so svojimi pomocníkmi a s pomocou rodičov a OZ 
Slniečko sme zorganizovali už deviatu Vianočnú tržnicu, ktorej výťažok nám po-
máha organizovať a finančne zabezpečovať rôzne a v neposlednom rade umož-
ňuje zakúpiť hračky, didaktické pomôcky či doplniť nábytok. 
     Tento školský rok sme začali aj s revitalizáciou škôlkarskeho ihriska. Veríme, 
že sa nám s podporou zriaďovateľa a OZ Slniečko podarí naplniť vízia funkčného 

a bezpečného priestoru pre zmysluplný pobyt detí na školskom dvore.   

Dovoľte nám, aby sme všetkým, ktorí nás akoukoľvek formou podporujú, čo najsrdečnejšie poďakovali a tešíme sa na spoluprácu 
aj v nasledujúcom roku 2025. 

Základná umelecká škola  V spolupráci s cerovskou knižnicou sme pripravili výstavu zuškárskych ilustrácií na tému Muflón 

Ancijáš a Komisár Mrodge, z ktorých sme vytvorili kreatívne knižky. Hlavným hosťom bol spisovateľ, muzikant a spevák Braňo Jobus, 
pre ktorého sme si pripravili malé prekvapenie v podobe performance – veselého muflóna Ancijáša. 

Z ČINNOSTI ORGANIZÁCIÍ 

HRAJKÁREŇ  
Hrajkáreň pokračuje v svojich 

„tradičných“ aktivitách. Z nich spo-
menieme tie najvýznamnejšie, 
ktoré sa nám podarilo realizovať aj 
vďaka grantovej podpore Nadácie Volkswagen Slovakia. Tak ako 
každý rok býva zvykom sme v spolupráci s OZ Cerová Inak 
a ZUŠ Cerová zorganizovali začiatok prázdnin prostredníctvom 
indiánsko - skautskej opekačky a s ňou spätých súťaží pre deti, 
ktorá vyvrcholila prespávaním dobrovoľníkov v tradičnom indián-
skom teepee. Cez prázdniny sme sa snažili pobyt v prírode vy-
užiť aj na rôzne environmentálne aktivity v rámci ochrany (nielen) 
cerovskej prírody. Realizovali sme aj dva zájazdy. V akvaparku 
v Galante sa deti mohli spolu nielen „dosýta“ porozprávať, ale aj 
aktívne si zašportovať a zaplávať si. Na konci prázdnin sme zasa 
vycestovali k našim najbližším susedom. V Brne sme mali mož-
nosť zašportovať si a skúmať vodu a činnosti späté s jej prúde-
ním a odtokom vo Family parku. Tradičný lampiónový sprievod 
pod názvom „Lesné víly v krajine zázrakov“ (foto) prilákal veľa 
detí, rodičov aj starých rodičov.  

Už sa tešíme na Mikuláša, na rodinnú hru Skautské Vianoce 
a na knižné darčeky a hry pod stromčekom, ktoré si deti budú 

môcť cez zimné prázdniny požičať aj domov. Ak nám konečne 
napadne sneh, tak sa určte zabavíme na spoločných sánkovač-
kách a iných zimných súťažiach. A hneď ako sa oteplí, pôjdeme 
otestovať naše nové stany do prírody, ktoré si zároveň môžu deti 
aj s rodičmi požičať kedykoľvek, ak by potrebovali, aj mimo aktivít 
Hrajkárne.    

  Prajeme všetkým krásne Vianoce a zážitkový nový rok aj s Hrajkárňou. Sú vítané aj všetky „nové“ mamičky so svojimi detičkami.

JEDNOTA DÔCHODCOV  

Naša cerovská jednota dôchodcov sa v tomto roku 
opäť rozrástla. Privítali sme nových členov, ktorí, ako 
dúfame, prinesú aj nový vietor do plachiet.  

Počas roka sme sa schádzali v klube, kde sme 
diskutovali, pripravovali podujatia, ale i spomínali a os-
lavovali. Pokračovali sme v našich osvedčených 
činnostiach a pridali sme aj nejaké novinky. K nim 
bezpochyby patril nácvik divadla a jeho prezentácia na 
obecných oslavách. Veľmi nás potešilo, keď sa divadlo 
stretlo s veľkým záujmom všetkých vekových kategórií. 
Režisérku, herečku a kulisárku v jednej osobe Annu 
Michalicovú, hercov Oľgu Švarcovú, Antona Švarca, 
Margitu Huttovú a Bronislavu Petrášovú doplnili dvaja 
lieskovskí ozaj ochotní ochotníci Peter Michalica a Marián 
Sabo, s ktorými vytvorili veselý kolektív a pri nácviku si 
užili veľa humoru. Naše vystúpenie na oslave 700-vky 

dotvorili aj historické kostýmy, ktoré 
obliekli Božena Malichová a Joze-
fína Vávrová a trio ochotných sprie-
vodkýň – Alžbeta Holásková, Ange-
lika Piková a Nora Čatlošová (týmto 
ich zároveň lákame medzi nás, 
pravda, až príde čas). Naša spo-
lupráca s mladšími spoluobčanmi 
pokračuje aj ďalej. Sme radi, že 
sme mohli medzi nami privítať aj 
tvorcu našej novej expozície 
Mareka Šnellyho. Nielen jeho 
návšteva v klube, ale i spoločné 
činnosti s jeho rodinou sú obo-
hatením našej práce. Medzi me-
dzigeneračné akcie patrili aj výlety, 
najmä letné kúpanie. 

     Jar sme naštartovali brigá-
dou. Tento raz sme čistili roz-
bežskú cestu. Priebežne sme 
sa starali  o „naše“ stromy 
v Rozprávkovej aleji. Na výsad-
bu kvetín a zeleniny sme sa 
naladili na Flore Olomouc, kde  
sme si aj dobre nakúpili.   

Priaznivé počasie sme vy-
užili na vychádzky aj nároč-
nejšiu turistiku. Tradične sme 
pomáhali obci pri stavaní mája.  
Zorganizovali sme  viacero výle-
tov a turnaj v petangu. 

Za MŠ Bc. Elena Konečná, 

 zástupkyňa riaditeľa  

Za JD Božena Malichová  

Miriam Valášková    
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Svojim členom sme zabezpečili kúpeľné a rekondičné 

pobyty podľa ponuky z okresu. Nezabúdali sme ani na 
jubilantov. Samozrejmosťou  boli  populárne opekačky, 
letná pri hasičskej zbrojnici a veľká jesenná  opekačka so  
seniormi z Prieval a Plaveckého Petra na Rozbehoch, 
ktorá sa uskutočnila 11. septembra. Tento deň bol v tomto 

období jediným krásnym teplým 
dňom. Ako dobre vieme plánovať!   

September nám okrem toho 
priniesol aj pekné úspechy v športe. 
Na 8. ročníku Športových hier se-
niorov okresu Senica, na ktorom sa 
zúčastnilo rekordných 150 špor-
tovcov z 19 organizácií, sa naši 
športovci stali najúspešnejším ko-
lektívom (foto). Získali sme 7 me-
dailí (3 zlaté, 2 strieborné a 2 
bronzové). Medzi jednotlivcami 
bola najúspešnejšia naša Eva 
Ondrušová, ktorá získala tri medaily 
(zlato v stolnom tenise, striebro 
v šípkach a bronz v petangu), dve 
medaily získal Marián Klíma (zlato 
v kope na bránu a striebro v stol-
nom tenise). Okrem nich si medaily 
vybojovali Oľga Švarcová v šípkach 
 – 1. miesto a Štefan Vereš v hode 
na basketbalový kôš – 3. miesto. 
Naši členovia však nebodovali len 
medzi seniormi. Náš stolný tenista  
Marián Klíma patrí k najlepším v ce-
rovských turnajoch v stolnom 

tenise,  má za sebou už deväť 
víťazstiev.  

Naši členovia sa pravidelne 
zapájali do obecných akcií, 
podujatí knižnice, školy aj 
cerovských organizácií. Sme 
vďační, že o nás dbá aj naša 
obec – prispieva na stravovanie 
seniorov, na činnosť organi-
zácie, zabezpečuje priestory a 
pripravuje pre nás pekné po-
dujatia – Deň seniorov aj 
stretnutia jubilantov a ďalšie 
akcie. Za pomoc ďakujeme aj 

našim sponzorom.

NAŠI  HASIČI  

Naši hasiči mali v tomto roku viac 
práce s následkami silného vetra a s po-
vodňami. Členovia zboru nezasahovali 
len doma, ale tiež v povodňou pos-
tihnutom Sobotišti. Najvyťaženejšími me-
siacmi boli máj, september a október, keď 
bolo treba odstraňovať spadnutý strom 
na rozbežskej ceste a pri železničnej 
zastávke a potom v jeseni počas veternej 
a dažďovej kalamity na ceste do Jab-
lonice a aj u nás Na potoku. Na cestách 

zasahovali hasiči viac ráz, kvôli nebez-
pečenstvu povodní držali od 13. do 15. 
septembra pohotovosť. Okrem týchto 
zásahov zlikvidovali sršnie hniezdo Na 
potoku a zasahovali na našej skládke 
odpadu, kde vďaka skorému ohláseniu 
vznikajúceho požiaru nemali až toľko 
práce.  

Počas roka sa sústredili na pravidelný 
výcvik, absolvovali školenia, medzi nimi 
aj ukážky poskytovania prvej pomoci 
a použitia AED. Tradične sa venovali 
deťom a mládeži, pripravili štartovanie 

hasičskej techniky a Deň detí na ihrisku 
FK Cerová.  

Podieľali sa na podujatiach obce, 
postavili cerovský máj, v rámci osláv 700-
vky pripravili večerné prekvapenie – 
nasvietili náš hrad Korlátko, použili tu 
štyri elektrocentrály a 21 lámp a v sobotu 
prezentáciu v kaštieli.  

V júni tiež zabezpečovali zázemie pre 
Územnú súťaž DHZ a hasičského do-
rastu na ihrisku FK a v apríli na súťaži 
SPARTAN na Záhorí.  

   

Likvidácia stromu – Deň detí na ihrisku FK – Sladké medaily pre účastníkov 

Z činnosti občianskeho združenia Cerová Inak 

Darovanie krvi je jednou z našich už pravidelných aktivít. V roku 2024 sme odber krvi 
zorganizovali v apríli, auguste a decembri. Všetkým, ktorí sa zapojili a darovali to naj-
cennejšie, patrí VEĽKÉ ĎAKUJEME – veľmi si to vážime. Menovite to boli (niektorí i viac-
krát za rok) Adrián  Roman, Alenka Romanová, Janka Daniel, Lenka Kubová, Ladislav 

Kuba ml, Slávka  Pirohová, Martina Petrášová, Erika Masárová.  
Naše pravidelné akcie sledujete na FB – Trojkráľová vychádzka ku Korlátku, Žabie taxi, „Cerová bez od-

padkov“. Pravidelne sa staráme o mini záhradku pred lekárňou, ktorá tento rok už krásne rozkvitla. Rozkvitli 
už aj prvé stromy v Rozprávkovej aleji, ba dokonca sa tam urodili prvé plody – višne a hrušky. Teší nás, keď 
sa tam ľudia nielen prechádzajú, ale prídu i vyčistiť priestor a ošetriť stromy. Nájdu sa však medzi nami i takí, ktorí tam vyvážajú 
odpad zo záhrad a z domácností. Aby sme mohli uskutočniť všetky naše plánované akcie, vypracovali sme viac projektov. 
Uspeli sme v nadácii Volkswagenu s projektom „Oddych v Rozprávkovej aleji“. Vďaka nemu vybudujeme v roku 2025 v aleji altánok, 

Marta Kubová    

Šťastné Vianoce  
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nielen na oddych a úkryt pred dažďom, ale možno 
i škole a škôlke na vyučovanie v prírode. 

Zapojili sme do príprav a realizácie osláv k 700. 
výročiu prvej písomnej zmienky o hrade Korlátko 
a korlátskom podhradí.   

Už piaty rok sa pred Vianocami zapájame do 
akcie „Koľko lásky sa zmestí do krabice od topá-
nok“. Minulý rok sme rozdali balíčky našim senio-
rom na Cerovej. Veľmi sa potešili, bolo zážitkom 
sledovať ich prekvapivé a milé reakcie. Preto bu-
deme v tejto tradícii pokračovať. Balíčky opäť roz-
nesieme osamelým starkým žijúcim u nás v dedine.  

Nezabudli sme ani na kalendár na rok 2025, je  
zameraný na prezentáciu našej súčasnej dedinky. 
Kúpiť si ho môžete tak ako po minulé roky. Na zá-
ver Vás všetkých pozývame na Štefanskú  retro 
diskotéku (viď pozvánku). Tešíme sa na Vás a pra-
jeme všetkým našim spoluobčanom krásne Via-
noce a veľa zdravia v roku 2025.  

 
                                                                    Poľovnícke združenie Cerová

Činnosť Poľovníckeho združenia Cerová beží v plnom prúde. Máme 
za sebou bohatý rok, ktorý sa pokúsim zhrnúť takto.  

Od začiatku roka až do jari sme sa starali o zver intenzívnym prikr-
movaním, aj keď zima a jar bola slabšia a zver si poradila prirodzene 
a toto obdobie hravo zvládla. Samozrejme, pokračovali sme plnením 
zákonom stanoveného odstrelu. Už tradične prvou spoločnou jarnou 
akciou bola aprílová brigáda „Čistý revír“, zorganizovaná po piatykrát. 
Zúčastnilo sa jej 21 členov, 6 kandidátov a 1 rodinný príslušník. Čo nás 
mimoriadne potešilo, bola skutočnosť, že sa vyzbieralo výrazne menej 
odpadu ako po minulé roky. Preto veríme, že tento trend bude taký 
pozitívny aj do budúcnosti. Ľudia si pravdepodobne uvedomujú, že prí-
roda nám to vráti, keď sa k nej budeme správať nezodpovedne. Odpad 
sme zbierali v časti Čierny potok, Škripík, Závršie, na štreke od hotela 
Malvázia až po smetisko, na Rozbehoch v okolí turistickej chaty, pri 
vrtuliach, na ceste na Bojkovú a do Sokolských chát. 

Naďalej sme sa  venovali streleckej a osvetovej činnosti. Podobne 
ako vlani sme boli ešte ako hostia na Pretekoch mladých priateľov po-
ľovníkov, ktorý sa konal na strelnici v Čáčove. Družstvo chlapcov v zlo-
žení Janko Masár, Simon Konopa, Filip Janák a Bruno Daniel (na fo-
tografii) si tu znovu vyskúšalo vyplniť vedomostný test a odpovedať na 
otázky skúšajúcich komisárov. Veríme, že budúci rok to bude už „na-
ostro“ a družstvo bude môcť pretekať oficiálne, a tak reprezentovať 
naše poľovnícke združenie, školu i našu obec. V októbri sme totiž po 
viac ako 20-ročnej odmlke otvorili poľovnícky krúžok a k týmto štyrom 
chlapcom pribudli dve dievčatá Betka Zonová a Klaudia Zonová. Ve-
dúcim krúžku sa stal náš kandidát Ondrej Keračík, ktorý sa tejto úlohy 
zhostil s veľkou chuťou a určite ich na preteky pripraví a ukážu sa v naj-
lepšom svetle. 

 
Tradičnou májovou akciou bola aj strelecká súťaž dospelých. Družstvo 
v zložení Jozef Rehák, Ján Konopa a Ján Stanek na Pretekoch v ma-

lokalibrovom štvorboji M400 na strelnici v Čáčove vybojo-
valo 1. miesto zo siedmich družstiev. 

V júni sa uskutočnila významná akcia - oslavy 700-
stého výročia hradu Korlátko a Lieskového, na ktorej sme 
sa spolupodieľali na organizácii a prezentácii poľovníctva. 
Pri zvonici  sme podávali guláš a občerstvenie a v kaštieli  
sme mali poľovnícku výstavu, ktorú pripravil Jozef Rehák  
s Ing. Andrejom Oravcom. Akcia mala mimoriadne pozi-
tívne ohlasy u občanov, či už domácich aj cezpoľných a 
taktiež rodákov, ktorí síce nežijú už v našej obci, ale radi 
prišli na tieto oslavy. Výstavu si prezrel aj predseda TSK 
pán Viskupič (foto). 

 

Ďalším podujatím bol 3. ročník streleckej súťaže O po-
hár predsedu PZ, ktorý sa konal na strelnici v Čáčove 17. 
augusta. Prvá bola broková streľba na asfaltové holuby. 
Poradie víťazov tak ako vlani zostalo nezmenené - na 1. 
mieste sa umiestnil Ján Stanek, na 2. Jozef Rehák a na 3. 
Juraj Petráš. Druhou disciplínou bola streľba z malokalib-
rovky na terč srnca na 50 metrov. Tu sa poradie zmenilo - 
na 1. mieste sa umiestnil Michal Oravec, na 2. Ján Stanek 
a na 3. Juraj Tomek. Víťazi boli odmenení pohármi a dip-
lomami. Putovný pohár si opäť odniesol Ján Stanek, keďže 
bodoval v obidvoch disciplínach. Mimo oficiálnych prete-
kov sme odmenili aj víťazov v streľbe z malokalibrovky, 
v ktorej sa  na 1. mieste umiestnila starostka Prieval Ing. 

Ján Stanek, kultúrny a strelecký referent 

Darcovia krvi 
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Janka Petrášová, na 2. Ivan Mráz a na 3. Lucia Oravcová. Pre deti si 
pripravila program Mgr. Lívia Stanková s neterou Anetkou Ondrušo-
vou. Disciplíny boli podobné ako vlani: beh v mechu, preskakovanie 
cez prekážky, lezenie v tuneli, vedomostný kvíz, kolky, streľba z luku 
a streľba zo vzduchovky. Prví traja najlepší strelci -  na 1. mieste Simon 
Konopa, na 2. mieste Ivan Mráz a na 3. mieste Tamarka Petrášová, 
boli odmenení pohármi, medailami a diplomami. Počasie nám opäť 
prialo a atmosféra bola perfektná. Dievčatá pripravili niečo k raňajkám 
a o občerstvenie sa postaral Korlat ako hlavný sponzor s predsedom 
Jozefom Masárom. Tradične sa podával divinový guláš, ale aj hot-dog, 
grilovali sa klobásky, čapovalo sa nealko pivo, kofola, manželky opäť 
upiekli slané i sladké koláče a deti neodišli bez tradičných sladkostí. 

Dňa 10. augusta sme druhýkrát zorganizovali varenie a predaj di-
vinového gulášu pre občanov Cerovej pri drevenici na Lieskovom. Po-
časie nám tentokrát vyšlo, predali sme tri kotle jelenieho aj diviačieho 
guláša. Keďže mala táto akcia úspech, pokračujeme aj budúci rok. 

V polovici augusta sme boli aj na „opáčkach“ u Michala Oravca, 
ktorému sa narodil syn Timko a začiatkom októbra u Miroslava Re-
háka, ktorému sa narodil syn Miško. Želáme im, aby boli chlapci zdraví 
a robili rodičom radosť.  
Začiatkom septembra sme boli zagratulovať k jubileu aj nášmu čest-
nému členovi – sedemdesiatnikovi Milanovi Tomkovi, ktorý sa veľmi 
potešil. Posedeli sme s ním a pospomínali na jeho poľovnícke zážitky. 
Milana poľovníctvo mimoriadne bavilo, vychoval niekoľko poľovníc-
kych psíkov, bol vášnivým lovcom a zberateľom trofejí. Bežný život mu 
náhle prevrátil naruby pracovný úraz pri práci v kameňolome. V jed-
nom okamihu jeho život doslova visel na vlásku. No napriek handicapu 
mu záľuba starať sa o zver a svoj krmelec zostala až do dnešného dňa. 
Želáme mu ešte veľa zdravia. 

V priebehu roka sme pokračovali aj v spolupráci so školami. Náš 
člen Jozef Rehák pripravil dve poľovnícke besedy. Na akcii venovanej 
drevinám v ZŠ Jablonica vystúpil aj mladý trubač Simon Konopa. V ok-
tóbri sme na poľovníckej besiedke našim cerovským škôlkarom pou-
kazovali trofeje a poľovnícku výstroj. Organizátorom Jánovi Stanekovi 
a Ondrejovi Keračíkovi robil spoločnosť aj psík Hugo. Na naše otázky 
sme dostávali prekvapujúce odpovede a presvedčili sme sa, že už aj 
také malé deti vedia o prírode veľa, za čo sme ich nakoniec odmenili 
sladkosťami. 

V novembri sa konalo v poradí tretie poľovnícke posedenie s po-
hostením, na ktorom sa zišli členovia s ich rodinami, priateľmi a pozva-
nými hosťami. Program bol spestrený o tombolu, novinkou bol poľov-
nícky súd pred pasovaním viacerých členov za lovca prvej ulovenej 
zveri. Súčasťou stretnutia bolo aj odovzdanie pamätného listu Jánovi 

Stankovi, ktorý tento rok dovŕšil jubileum 50 rokov, odo-
vzdanie medailí a vyznamenaní od SPZ pánom Ľubošovi 
Hološkovi, Pavlovi Oravcovi a Petrovi Oslejovi. O hudbu sa 
už tradične postaral Vlado Oslej. V decembri dovŕšili ju-
bileum 50 rokov aj Ján Konopa a Mgr. Janka Mihelová. 

Počas roka sme sa vďaka intenzívnej brigádnickej čin-
nosti posunuli o kúsok ďalej aj na poľovníckom dome, 
opravovali sme posedy aj krmelce a pokračovali v  budo-
vaní strelnice v Čiernom potoku. 

Priebežne sme sa venovali lovu. V našom revíri naďalej 
lovíme jeleniu, dančiu, muflóniu, diviačiu, a srnčiu zver. In-
tenzívne pokračoval lov na škodnú zver. Za minulú sezónu 
sme do konca februára 2024 ulovili 79 kusov a od 1. marca 
tohto roku do dnešného dňa sme ulovili 34 kusov. Veríme, 
že už teraz to má pozitívny vplyv na zvýšenie populácie 
drobnej zveri, ako sú zajace a bažanty, ktoré sa začínajú 
ukazovať vo väčších počtoch. 

Aj naďalej šírime osvetu o ochrane prírody a starostli-
vosti o zver pre nepoľovnú verejnosť, organizujeme be-
sedy v školách a vykonávame kontrolnú činnosť v poľov-
nom revíri, kde sme, našťastie, nezaznamenali žiadny in-
cident ani s turistami. Prezentujeme sa aj tým, že prispie-
vame mäsom z diviny ostatným organizáciám – futbalis-
tom, hasičom, klubu dôchodcov a urbárnikom.  

Naše poľovnícke združenie má podpísanú nájomnú 
zmluvu na výkon práva poľovníctva v poľovnom revíre Ce-
rová do konca roku 2024. Preto Ing. Jozef Petráš a pred-
seda Jozef Masár vynaložili v priebehu roka  maximálne 
úsilie na podpísanie a schválenie novej nájomnej zmluvy 
na 10-ročné obdobie. V mene výboru združenia chcem po-
ďakovať nielen im, ale i všetkým členom, ktorí sa zodpo-
vedne a intenzívne podieľajú na plnení úloh súvisiacich 
s poľovníctvom, ako sú brigády, kultúrne podujatia, odstrel 
zveri, zabezpečovanie krmiva, na rozrábke a predaji diviny. 
Verím, že vďaka nim budeme v našej činnosti pokračovať 
tak ako doteraz aj v nasledujúcich rokoch.  

Poľovnícke združenie želá všetkým občanom príjemné 
prežitie vianočných sviatkov, hlavne veľa zdravia, šťastia, 
rodinnej pohody v dnešnom uponáhľanom a rozhádanom 
svete a všetko dobré v novom roku 2025. „Lovu zdar!“ 

(Ak by mali občania záujem o divinu, môžu kontaktovať ho-
ciktorého člena PZ.) 

 

FUTBALOVÝ KLUB 

FK Cerová mal na začiatku roka 2024 
v súťažiach štyri mužstvá - mužstvo dospe-
lých, dorastu U19,  žiakov U15 a prípravky 
U11. Od leta sme na nový súťažný ročník 
2024/2025 pre nízky počet hráčov neprihlá-
sili do súťaže mužstvo dorastu. V súčas-
nosti nás teda reprezentujú dospelí, žiaci a 
prípravka. Výsledky mládežníckych muž-
stiev boli počas roka  kolísavé,  skôr neli-
chotivé, s umiestnením v druhej polovici ta-
buliek, mužstvo dospelých sa  naopak 
umiestnilo v popredí tabuľky. 

Výročná členská schôdza sa uskutočnila v sobotu 17. februára 2024 v kultúrnom dome, kde sme členom a pozvaným hosťom 
podali správy o vedení a činnosti FK Cerová a o práci a stave jednotlivých mužstiev.  

Mužstvo dospelých (na fotografii) sa pre jarnú časť 2024 oslabilo, najmä čo sa týka počtu hráčov – bez výpomoci  Tomáša Ráčka, 
Denis Badáň išiel na hosťovanie do Sekúl, dlhodobo bol zranený Tomáš Tarkoš. Zimná príprava mužstva s trénerom Romanom 
Kralovičom začala 4. februára tréningom na umelej tráve v Senici a pokračovala ďalšími tréningami v telocvični našej školy, od  marca 
s postupným prechodom na futbalové ihrisko. Do začiatku súťaže sa uskutočnilo celkovo 14 tréningových jednotiek. Prípravné zápasy 
sme odohrali na umelej tráve s nasledovnými výsledkami: Borský Jur – Cerová  1:5, Cerová – Sekule  9:0, Cerová – Kostolné  2:0, 
Cerová – Kunov 6:4. Prvý dôležitý jarný zápas sme odohrali na domácej pôde v Hyperdress Cupe, keď sme po remíze 0:0 prehrali 
s Oreským na penalty 6:7.  Mužstvo dospelých z odohraných 11 jarných zápasov 8-krát vyhralo a prehralo len 3-krát, čo celkovo 
znamenalo umiestnenie na  4. mieste za Štefanovom, Oreským, a Petrovou Vsou. Celková bilancia mužstva dospelých v súťažnom 

Ing. Anton Veteška, predseda FK 
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ročníku 2023/2024 bola 14 víťazstiev, 2 remízy, 6 prehier s počtom 44 bodov a skóre 76:37. Náš hráč Timotej Královič sa s 27 gólmi 
stal tretím najlepším strelcom súťaže. 

Mužstvo dorastu  pod  vedením trénerskej dvojice Bohumír Drímal a Anton Veteška v jarnej časti  zaznamenalo slabé výsledky 
a s bilanciou iba 2 výhry, 1 remíza a 11 prehier sa umiestnilo celkovo až na predposlednom 14. mieste s počtom 17 bodov a skóre 
29:90. Príčinou nelichotivých výsledkov bola slabá účasť na tréningoch a aj zápasoch, v ktorých nám museli vypomáhať aj ostaršení 
hráči z mužstva žiakov, aby sme boli schopní odohrať všetky zápasy.  

Mužstvo žiakov začalo jarnú časť pod vedením trénera Petra Chlupíka. V polovici mája  prišlo k zmene, trénerskú taktovku  pre-
vzali Tomáš Miča a Andrej Harnúšek. Mužstvo žiakov skončilo po základnej časti na poslednom 11. mieste so 4 bodmi a skóre 
22:182. V nadstavbovej časti odohralo zápasy systémom doma - vonku štyri zápasy bez víťazstva - s mužstvami Popudinské Močid-
ľany a Spartak Stráže. Slabšie výsledky našich žiakov v súťaži boli zapríčinené aj tým, že sme mali najmladšie mužstvo v súťaži.   

Klub sa, samozrejme, venoval aj tradičným akciám pre obec. V sobotu 20. júla sme usporiadali 27. ročník futbalového zápasu 
medzi rodákmi a obyvateľmi častí obce CEROVÁ – LIESKOVÉ s výsledkom 3:4. Stav série je 14:13 pre Cerovú. Po stretnutí sa 
uskutočnila súťaž v kopaní jedenástok s nasledovným umiestnením troch najlepších: 1.Gregor Masár, 2. Stanislav Škuta, 3. Michal 
Gurín. Následne sa uskutočnila tanečná zábava s občerstvením a tombolou.  

Letná príprava na ročník 2024/25 dospelých odštartovala 10. júla prvým tréningom. Káder mužstva sa dosť obmenil, viacerí hráči 
odišli do iných mužstiev - David Strapko – prestup späť do  Spartaka Stráže, Denis Badáň do Sekúl, Zdenek Švejda do Moravského 
Jána, Tomáš Ráček do Sokola Deblín a na konci augusta odišiel na hosťovanie Adrián Roman do FK Kozmos. Na druhej strane sa 
pre nový ročník podarilo získať nových hráčov, aj keď boli len dvaja - Jakuba Černeka a Erika Dubca z Rohova. Úzky káder mužstva 
bol počas jesene na zápasy doplňovaný o hráčov z dorastu: Martina Buriana, Jakuba Pavlíka, Jakuba Valáška, Filipa Holiča, Markusa 
Uhrínka a v niektorých zápasoch musel vypomáhať aj  tréner  Roman Kralovič. Mužstvo dospelých počas letnej prestávky odohralo 
3 prípravné zápasy:  Dubovany  – Cerová 2:3, Radimov – Cerová  4:1, Cerová – Plavecký Mikuláš 4:1. Pred prvým kolom sme 
odohrali zápas v Hyperdress Cupe  v Prietrži s víťazstvom 5:0. Mužstvo dospelých sa po jesennej časti nachádza na 2. mieste za 
vedúcim FK Senica s 23 bodmi s bilanciou 7 výhier, 2 remízy a 2 prehry a skóre 25:13. Posledný jesenný zápas sme odohrali v Hy-
perdress Cupe na Hradišti, ktoré sme vyhrali 4:1 a postúpili do 3.kola. 

     Žiacke mužstvo (foto v modrých dresoch) pod vedením To-
máša Miču - hlavný tréner a Markusa Uhrínka – tréner branká-
rov, s podporou Andreja Harnúška a Štefana Chovanca, sa 
v novej sezóne 2024/2025 výrazne zlepšilo, nielen herne ale aj 
výsledkovo.  Po jeseni  sa  nachádza  na 4. mieste  s  24 bodmi  
s 8 výhrami, 5 prehrami a skóre 60:24.  
     Káder prípravky (foto vľavo) sa po veľkom boome v predchá-
dzajúcom roku stabilizoval a v novom ročníku má 15 hráčov. 
Prípravka zostala pod vedením Vladimíra Ondroviča. Po jesen-
nej  časti  sa  nachádza na 4. mieste s  21  bodmi  s  bilanciou 
7 výhier, 5 prehier a skóre 40:44.  

Súčasťou práce klubu je i starostlivosť o futbalové ihrisko 
a areál počas celého roka, ktorú zabezpečujú členovia výboru 
FK.  Na začiatku marca sme pred prvým zápasom vykonali 
jarnú brigádu a vyčistili budovy a areál. Hospodári sa priebežne 

starali o zavlažovanie, postrekovanie, podsie-
vanie a kosenie trávnika. V októbri sme pod-
siali obe bránkoviská, natreli  futbalové brány. 
Areál sme v polovici novembra zazimovali.  

Činnosť FK Cerová bola naďalej zabezpe-
čovaná hlavne finančným príspevkom od 
obce, z členských príspevkov a podpory pod-
nikateľov a jednotlivcov.  

Za podporu a pomoc v roku 2024 chceme 
poďakovať najmä starostovi a obecnému 
úradu, pánom Koblíškovi a Kovačovskému 
a všetkým našim podporovateľom a fanúši-
kom. Všetkým by sme chceli zaželať mnoho 
osobných a pracovných úspechov, zdravia 
a šťastia v novom roku.  

  

STOLNÝ TENIS 

Aj v tomto roku usporiadali naši stolnotenisoví nadšenci tradičné 
turnaje. Prvým bol Veľkonočný turnaj dospelých v marci. Organizá-
tori pripravili aj dva turnaje pre deti – 1. mája a koncom novembra 
(foto vpravo).  

Dospelých v tomto roku ešte čaká tradičný - už 10. ročník Via-
nočného turnaja .  

Stolní tenisti Vás pozývajú už na  
10. ročník Vianočného turnaja v stolnom tenise  

pre neorganizovaných hráčov od 15 rokov  
v sobotu 28. decembra v KD Cerová.   

Zraz účastníkov – 9.00, začiatok turnaja o 9.30 hod. 
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ROZHOVOR S ...                                                                                                                                 -anmi-

Tento rok v júni sme mali v našej obci milú slávnosť - otvorenie múzea krojovaných 
bábik MAREKOVE BÁBIKY. Marek vytvoril zo starej stodoly úžasné miesto plné bábik 
oblečených v krojoch z rôznych regiónov Slovenska, ale aj z cudziny. Keďže sa Marek 
do našej dediny prisťahoval a veľa o ňom nevieme, požiadali sme ho o rozhovor. 

 

Marek, mohli by sme začať úplne od začiatku? Kde ste sa 
narodili, kde ste strávili detstvo, niečo o Vašej rodine?  

Narodil som sa v Košiciach – takže východniar, ako celá moja 
rodina ( mamka, ocko aj brat), po mojom narodení sme sa pre-
sťahovali do Bardejova, kde sme zostali 8 rokov a nakoniec sme 
skončili v Banskej Bystrici na strednom Slovensku. Detstvo od 
svojich 8 rokov som strávil hlavne v Banskej Bystrici. Bolo to 
krásne detstvo v krásnom meste a s krásnymi ľuďmi. Ocko už je 
na dôchodku, ale väčšinu profesionálnej kariéry strávil v Banskej 
Bystrici na vojenskom gymnáziu, kde učil slovenský jazyk a lite-
ratúru, zároveň tam mal profesionálnu kariéru ako vojak. Mamka 
po príchode do Banskej Bystrice pracovala dlhé roky vo 
Zväzarme a dlhé roky vlastnila obchod s medom, včelárskymi 
a záhradkárskymi potrebami.  

Akú školu ste vyštudovali a kde ste pracovali? 

Po štúdiu na obchodnej akadémii a diaľkovom štúdiu na UMB - 
odbor vychovávateľstvo som dlhé roky pracoval v sieti hyper-
marketov Tesco ako vedúci reštaurácie, neskôr ako manažér 
ľudských zdrojov a služieb zákazníkom. Po ôsmich rokoch som 
sa rozhodol trošku nabiť baterky a 10 mesiacov som strávil v An-
glicku, kde mi jeden z mojich kolegov  odporučil lodnú spoloč-
nosť Viking, kde pracujem už 19 rokov.  

Vieme, že teraz pracujete na lodi. Môžete nám povedať, aká 
je to loď, s kým a kam sa plavíte? 

Ide o výletné riečne a zaoceánske lode. Spoločnosť bola zalo-
žená v roku 1997 a má veľmi dobré meno vo svete – hlavne 
v USA, Kanade, Austrálii a v Anglicku tiež. Pracujem tam ako 
riaditeľ plavby. Je to práca zodpovedná, náročná, ale zároveň 
zábavná. Hosťom venujem väčšinu svojho pracovného času – 
čo je niekedy psychicky náročné, ale nesťažujem sa, práve na-
opak má táto práca napĺňa. Ja konkrétne sa plavím na Dunaji. 
Momentálne z Budapešti do Pasova v Nemecku. Sú to týždňové 
plavby a stojíme dokonca aj v Bratislave.   

Ako ste prišli na to, že Cerová bude tým najlepším miestom 
pre život a pre bábiky? 

Okrem toho, že ma zaujala krása dediny a dom, v ktorom už bý-
vam posledných 5 rokov, mi hneď pri prvej prehliadke domu 
padla do oka cca 80-ročná stodola, kde som si moju stálu expo-
zíciu MAREKOVE BÁBIKY hneď vedel predstaviť. Potom prišiel 
covid a veci dostali pomalší spád. Hneď po pandémii som stretol 
pána architekta, ktorí robil Včelovinu v Smoleniciach a mal som 
šťastie, pretože staré stodoly a chalúpky sú jeho srdcovky 
a pred pol rokom sme otvorili takúto jedinečnú expozíciu.  

Samozrejme, najviac nás zaujímajú Vaše bábiky. Ako ste za-
čali s ich zbieraním a prečo krojované? 

 

 

Začal som pred 15 rokmi. Ešte predtým som zbieral kroje, na-
zbieral som ich cca 50 kusov, ale všetky viseli v šatníku na ve-
šiakoch. Nedávalo mi to  zmysel takto ich vidieť bez úžitku. Pre-
stal som zbierať kroje a rodičia doniesli prvú bábiku z Heľpy od 
známych. Od tejto prvej doteraz vlastním 250 krojovaných bábik, 
všetko v originálnych ľudových odevoch.  

V októbri sme sa presvedčili, že máte aj rôzne strašidelné 
bábiky. Máte aj iné druhy bábik? 

Áno, okrem strašidelných mám dokopy okolo 800 bábik. Retro 
bábiky, Barbie bábiky, starožitné bábiky, moderné bábiky, ume-
lecké bábiky aj Disney princezné.  

Medzi slovenskými máte aj rôzne cudzokrajné bábiky. Boli 
ste v tých krajinách a osobne ste si ich vybrali? Dajú sa tam 
kúpiť v obchode alebo je to cez internet? 

Mám krojované bábiky z Holandska, Maďarska, Kuby, Rakúska, 
Nemecka, Srbska a aj Chorvátska. Všade tam som bol. Bábiky, 
ktoré vlastním, sa dajú kúpiť v obchode, ale hlavne na nete, na 
trhoch a online zahraničných stránkach.  

Pamätáte si na nejakú bábiku, ktorú ste veľmi chceli a naj-
viac Vás potrápila, kým ste ju získali? 

Dlho som túžil po bábike z obce Ábelová a veru mi dlho trvalo, 
aby som presvedčil jednu paniu, aby kroj na ňu ušila. Trvalo to 
8 mesiacov, ale výsledok bol neskutočný. Pani síce potom po-
vedala, že nikdy viac, pretože ušiť tento kroj bolo veľmi náročné.  

Aké máte plány do budúcnosti, chcete svoju zbierku rozši-
rovať alebo usporadúvať ďalšie výstavy? 

Plánujem rôzne dočasné výstavy raz, resp. dvakrát do roka. Už 
teraz sa všetci môžu tešiť na vianočnú výstavu Santov, Dedov 
mrázov a iných bytostí  patriacich k Vianocami, pretože Vianoce 
sú tým najkrajším sviatkom roku. Výstava bude od 5. decembra 
2024 do 7. januára 2025. Všetci ste pozvaní.  

 
 
Ďakujem veľmi pekne za rozhovor a ďakujem aj za knižnicu, 
ktorej ste darovali peniaze za vydraženú strašidelnú bábiku 
a mohli sme do knižnice kúpiť niekoľko nových kníh. Za 
všetkých Cerovčanov ďakujem aj za to, že ste našu obec 
zviditeľnili a prajem Vám, aby ste mali v múzeu čo najviac 
návštevníkov a tešíme na ďalšie podujatia. 
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CEROVINY PREDSTAVUJÚ SVOJU OBEC                                                                                      -boma-

LIESKOVÉ Pokračovanie zo strany 1.  

O pár rokov neskôr - v roku 1600, 
resp. 1601, len 13, resp. 8 domov. (Za-
znamenaný značne kolísavý počet  ne-
musel byť presný, závisel najmä od osôb, 
ktoré sa na záznamoch podieľali – hlavne 
zemepánoch.) Keď sa koncom 16., resp. 
začiatkom 17. storočia, celé Lieskové do-
stalo do rúk baróna Blažeja Aponiho, dal 
si tu postaviť kúriu  „castrum“ – kaštieľ. 
Býval tu s rodinou, manželkou Barborou 
Seréni a deťmi (mal, samozrejme, aj 
ďalšie majetky, býval na hrade v Oponi-
ciach aj v kaštieli v Preseľanoch). Rene-
sančná dvojpodlažná budova bola situo-
vaná tak, aby bola prístupná z „hlavnej“ 
cesty, ktorá spájala Lieskové s Cerovou a 
Jablonicou a na opačnej strane s Prie-
valmi. Táto cesta existovala už dávnejšie. 
My ju poznáme ako spojnicu starej Českej 
cesty,  ktorá  sa  v  14. storočí stala krá-
ľovskou cestou - magistrálou európskeho  
významu a bola oficiálne nazvaná „Via 
Bohemica“. Od kaštieľa viedla ešte jedna, 
pre panstvo dôležitá cesta, a to cesta na 
hrad Korlátko - južne cez les.  

Pre Lieskovčanov bolo dôležité, že sú-
časťou kaštieľa bola aj kaplnka, ktorá ne-
slúžila iba panstvu, ale i miestnym veria-
cim (okrem sviatočných pobožností sa tu 
konali aj pohrebné omše).  

Kaštieľ mal už v tom čase svoj hospo-
dársky dvor,  záhradu a z bezpečnostných 
dôvodov bol ohradený múrom. Turecké 
pustošenie tu, našťastie, nehrozilo, ale 
vojaci a tiež zbojníci tu robili šarapatu. Ne-
bezpečenstvo hrozilo až v dvadsiatych ro-
koch 17. storočia, keď cez nás „prechá-
dzali“ vojská Gabriela Betlena a potom aj 
v roku 1644, keď sa na hrade usadil i ďalší 
povstalec Juraj Rákoci.  

V roku 1637 kaštieľ a tiež podiely 
v Lieskovom a okolitých obciach zdedila 
Eva, jedna z dcér Blažeja Aponiho, vydatá 
za baróna Imricha Cobora. V kaštieli po-
bývala aj jej matka Barbora a jej dedička - 
dcéra Mária Regína Czoborová. Tiež sem 
prichádzala Evina sestra Helena vydatá 
za Gabriela Paločaja a jej dcéra Anna Má-
ria, vydatá za Krištofa Baťániho, ktorá sa 
napokon stala vlastníčkou aponiovského 
podielu. Toto ženské potomstvo Aponiov-
cov si napokon dedičstvo neudržalo, časť 
majetkov získali do zálohu aj ďalší majite-
lia. Ďalšie podiely mali Pongrácovci a za-
čas aj barón Vlk Ešterházi.  

No postupom času sa väčšina majet-
kov, hrad i kaštieľ dostali do rúk Jána Lab-
šanského Korlátskeho. Získal ho sobá-
šom s Júliou Pongrácovou (dcérou jed-
ného z podielnikov  Korlátskeho panstva) 
i postupným skupovaním čiastok a zálo-
hov. Mohol sa tak postarať o Lieskové aj 
kaštieľ. Toto všetko sa dialo koncom 17. 

a začiatkom 18. storočia. Jánova rodina 
bývala aj na hrade Korlátko – tu sa im na-
rodili tri dcéry, no neskôr už sídlila len v 
kaštieľoch. Hoci hlavnou rezidenciou Lab-
šanských bol jablonický kaštieľ, bývali aj 
v Lieskovom, kde sa im v roku 1713 naro-
dila jedna z dcér Anna Mária. Upravený 
lieskovský kaštieľ využíval aj Jánov syn 
Ladislav s manželkou Júliou Otlíkovou.  

Majetky po Labšanských Korlátskych 
zdedili ich dcéry vydaté do rodín Bošáni-
ovcov a Aponiovcov a ich potomstvo. 
Časť majetku po Bošániovcoch sobášom 
Anny Márie Bošániovej s Pavlom Motešic-
kým získali Motešickí – teda Pavol a jeho 
synovia Ján, Pavol ml. a Jozef, časť Fes-
tetičovci a Révaiovci. Pavol Motešický st. 
(1736 – 1825) býval v Motešiciach, no po-
stupne začal zveľaďovať aj svoje korlát-
ske majetky. Okrem renovácie a rozšíre-
nia kaštieľa v Lieskovom sa venoval 
najmä hospodárskej činnosti – dal posta-
viť vodnú pílu pod rybníkom v chotári Prie-
val, investoval do obnovy majera Brezina 
v Cerovej a zriadil nový majer – dvor Vý-
mol. (Aj preto sa čoraz viac začala využí-
vať nová cesta do Prieval okolo Výmola - 
teda súčasná, predtým bola len vedľajšou 
poľnou cestou.)  

Ako napísal uhorský historik András 
Vályi v roku 1796 v knihe „Magyar ország-
nak leírása 1796“ -  Opis Uhorska, Lies-
kové bola slovenská obec v susedstve 
Cerovej, pričom obe obce mali viacero 
vlastníkov a boli známe bohatstvom stro-
mov a pestovaním kapusty.  

Lieskové si obľúbil aj ďalší Motešický 
– Pavlov syn Pavol ml., po sobáši s Joze-
fínou Révai sa im tu narodili tri zo štyroch 
detí – Ladislav, Johana a Pavol (v rokoch 
1806 – 1811). V Lieskovom sa v roku 
1814 narodila aj ďalšia Motešická - Mária 
Ludovika, vnučka Jána, dcéra Vincenzie 
Motešickej a Lajosa Marcibáni. Napokon 
sa tu však usadil synovec Pavla ml., syn 
Jána Motešického Štefan, ktorý zdedil 
celý majetok Motešických (a potom ho 
v roku 1846 predal kniežaťu Alfrédovi 
Windischgräetzovi). Štefanovi a jeho 
manželke Johane Pongrácovej, ktorá 
bola jeho sesternicou, sa  v Lieskovom 
v rokoch 1823 až 1832 narodili  všetky 
deti - Floriána, Móric, Izabela, Ludovika, 
Žofia a Gabriela.  

Všetci Motešickí sa o kaštieľ dobre 
starali. Dali ho upraviť v klasicistickom 
štýle. Rozšírili park a jeho ozdobné prvky. 
Začiatkom 19. storočia osadili do grotty 
kamennú dosku s latinským textom a me-
nami Motesitzky a Pongrácz.  

O tom, že táto hospodárska činnosť 
Korlátskych a ich potomkov mala vplyv aj 
na naše dediny, svedčí nárast ich obyva-
teľov. V polovici 18. storočia bývalo 
v Lieskovom okolo 330 – 350 obyvateľov 
rímsko-katolíckeho vyznania (uvedený 
počet však nemusí byť presný), no v roku 
1787, keď patrilo Korlátskym – resp. 
Bošániovcom a Aponiovcom, tu žilo až 
479 obyvateľov v 69 domoch. (Z toho boli 
v kaštieli zapísaní dvaja šľachtici – zrejme 
niekto z Motešických -  potomkov Evy 
Korlátskej Bošáni.) Tento počet sa potom 
udržiaval aj v nasledujúcich obdobiach - 
podľa farskej kroniky z roku 1792 bolo 
v Lieskovom 415 obyvateľov rímsko-kato-
líckeho vyznania a 51 židovského. V šta-
tistickom lexikóne z roku 1828 je uvede-
ných 471 obyvateľov rímsko-katolíckeho 
vyznania a 25 židovského.  

Keďže Lieskové nemalo vlastný kos-
tol, patrilo k farnosti Prievaly. Tu sa až do 
roku 1787 Lieskovčania krstili i sobášili a 
prievalskí kňazi ich odprevádzali aj na 
miesto posledného odpočinku na lieskov-
ský cintorín, kde si Lieskovčania postavili 
kamennú Božiu muku. Tú neskôr, v roku 
1818, nahradil  ústredný kamenný kríž. 
Podľa zakladateľského nápisu, vytesa-
ného v kartuši podstavca,  ho dali postaviť 
Jozef Schir a Mária Crnja: „Tento Križ dali 
postavit Josef Schir a Maria Crnya Ke Cti 
a Chwale Božij. Anno. 1818“.  

Lieskovčania mali aj vlastnú drevenú 
zvonicu a hoci nie je známe, kedy vznikla, 
patrila k najdôležitejším miestnym sakrál-
nym stavbám. Bola jadrom lieskovského 
námestíčka. Po jej zničení si miestni oby-
vatelia v roku 1825 postavili novú, ka-
mennú, ktorá nám tak trochu pripomína 
rotundu.  

Svoj modlitebný dom (templ) si v Lies-
kovom postavili aj miestni Židia, ktorí bý-
vali predovšetkým v časti „Na pálenici“.   

Naše obce, aj Lieskové, postihlo za-
čiatkom 19. storočia niekoľko pohrôm. 
Okrem, žiaľ, bežných požiarov, to boli 
najmä vojenské presuny. (Takto to bývalo 
už počas predchádzajúcich storočí, lebo 
naše obce ležia blízko pohraničia.)  

Predzvesťou zlých rokov na začiatku 
19. storočia bolo nepriaznivé počasie, ne-
skoré mrazy v roku 1804 zničili väčšinu 
úrody, stodoly boli poloprázdne a nebolo 
ani čo siať, čo ovplyvnilo nadchádzajúci 
rok.  

Ten bol napokon ešte horší, koncom 
roka cez obec prechádzali ruské vojská, 
ktoré bojovali po boku Rakúskej monar-
chie s francúzskym cisárom Napoleonom 
v bitke pri Slavkove. Podľa záznamov pre-
chádzali našimi obcami až osem dní, 
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niektorí sa tu prechodne ubytovali. Lies-
kovčania, podobne ako ich susedia, mu-
seli kŕmiť nielen ich, ale aj ich kone, čo 
riadne vyrabovalo domáce sýpky a už 
koncom roka nemali takmer žiadny ovos. 
Huláni, dragúni, husári i donskí kozáci po-
tom pokračovali do Prieval, odtiaľ do Trs-
tína a ďalej na východ. Nasledujúci rok 
našich obyvateľov potrápila nová choroba 
žltá zimnica, ktorú nazvali aj „horúčka ner-
vov“. Postihla najmä strednú generáciu. 
Ďalšiu pohromu priniesli o tri roky opäť vo-
jaci, tento raz rakúski. Prišli k nám začiat-
kom roka, keď boli veľmi tuhé mrazy. Usa-
dili sa skoro vo všetkých domoch a domá-
cich doslova vyjedli. Správali sa veľmi 

hrubo, do domácností nasťahovali aj kone 
a ako sa ukázalo neskôr, privliekli cho-
roby. Zlá hygiena a nedostatok potravy 
pripravili v nasledujúcich mesiacoch o ži-
vot až 144 ľudí.  

K veľkému úbytku obyvateľov prišlo 
v roku 1831, keď Slovensko postihla epi-
démia cholery. V Lieskovom len v jednom 
roku na ňu zomrelo 61 ľudí, v niektorých 
rodinách takmer všetci. Zosnulí sú pocho-
vaní na cholerovom cintoríne za obcou. 

Veľkú šarapatu narobili spomínané 
požiare. Najväčší bol v roku 1814, keď 
zhorela aj lieskovská drevená zvonica a 
pukol aj jej zvon. Požiar vznikol v dome 
Gembešových, zasiahol 38 domov, úplne 

zhorelo aj 15 stodôl. Situácia sa opako-
vala už o dva mesiace, „našťastie“, zhoreli 
iba tri domy a niekoľko šôp. V čase hodov, 
2. októbra 1819 postihol požiar časť 
Hoštáky, tu zhorelo 10 domov a tri stodoly 
plné nového obilia. Požiar sa blížil aj ku 
kaštieľu. V roku 1825 zhorela dielňa ko-
váča Jozefa Lukáča a dve stodoly. Žiaľ, 
ďalší „červený kohút“, ktorý tento raz vzni-
kol pri sušení konopy siatej, postihol 
v marci 1838 15 domov a 5 stodôl. Ko-
nopa bola oddávna dôležitou hospodár-
skou rastlinou, domáci z nej vyrábali 
najmä plátno a olej. Pohromy si vyžiadali 
veľa opráv a výstavbu nových budov.  

 

ZABAVME SA S DEŤMI                                                                                          - Mário a Mirka Harnúškovci-

SKAUTSKÉ VIANOCE      Zimná aktivita pre celú rodinu 
Tento rok sa podobne ako vlani spolu s vodnými skautmi zo Senice chystáme vyzdobiť stromček 

v prírode ručne vyrobenými ozdobami, ktoré potešia hlavne lesné zvieratká. 
Keďže sa chcem s vami o tento zážitok podeliť, prezradím vám miesto, kde sa tento stromček 

nachádza, aby ste sa do výzdoby mohli zapojiť aj vy. Darujeme tak zvieratkám chutný vianočný 
darček. 

Doma si môžete pripraviť ozdobu na stromček (napr. lojové guličky so semienkami pre sýkorky, 
jabĺčka pre drozda, oriešky a šišky pre veveričku, mrkvu pre zajačika...) a neskôr (ak napadne sneh), 
sa môžete prísť pozrieť, či vám stopy v snehu prezradia nejakého zvieracieho návštevníka, ktorý si 
prišiel pochutnať na vianočných dobrotách. 

Aby ste sa aj vy pri tom zabavili, pripravil som si pre vás malú hru v podobe tajničky. Dozviete 
sa z nej meno zakladateľa skautingu a vylúštite odkaz, ktorý pre nás zanechal. A to tak, že na 
stromčeku a okolo neho budete hľadať písmenká a podľa čísla na ich druhej strane vyplníte tajničku. 
Tá vám zostane na pamiatku. 

Tajničku nájdete v plechovke na stromčeku. Smer ku stromčeku nájdete (od 22.12.2024 -
7.1.2025) na najvyššom mieste cerovského „Vŕšku“ (to je ten vyšší kopec nad Cerovou, keď idete 
na Rozbehy, máte ho po ľavej strane). Hľadajte tam šípku „Skautské Vianoce“. 

 

SPOLOČENSKÁ KRONIKA                                                                                                             -boma-

Vítame medzi nami:  

Paulína Oravcová,  
Aurélia Valachovičová,  
Sebastián Kubisa,  
Ema Pavlíková, Michal Rehák, 
Zoja Kruželová, Nia Kuklová 
 
 

Povedali si „ÁNO“:   

Ondrej Oravec a Zuzana Tománková 
Andrej Černáček a Ing. Alžbeta Benkovská 
Rastislav Jurovatý a Mgr. Diana Rukriegelová 
Jaroslav Herceg a Diana Oravcová 
Jaroslav Škrabák a Veronika Kovárová 
 

 

Opustili nás:  
Peter Lukáč, Ondrej Ďuriš, Jozefína Mikúš-
ková, Ľudmila Peterková, Anna Nemcová, An-
ton Jurkovič, Hedviga Michalicová, Margita 
Horváthová, Peter Zaviš, Serafína Oravcová, 
Dušan Jurík, Oľga Verešová, Mária Ondru-
šová, Milan Chlapeček (DSS Bojková)

 

Pozývame všetkých obyvateľov a priateľov obce  
na Predvianočné stretnutie pri Kultúrnom dome Cerová v pondelok, dňa 

23. decembra o 16.00 hod. 
Hudba  a občerstvenie zabezpečené. 

 
Všetkým našim obyvateľom a čitateľom želáme krásne Vianoce a do no-

vého roku 2025 veľa zdravia, síl, optimizmu a radosti,  
úspechov v škole, v práci i doma.  

Tešíme sa, že sa budeme opäť stretávať na spoločných podujatiach.  
Dúfame, že si budeme navzájom viac pomáhať a viac sa rešpektovať. 

Verte, že to pomáha. 
 
Redakčná rada: Božena Malichová, Anna Michalicová a Barbora Krištúfková; (Jazyková 
úprava Anna Michalicová, grafická úprava Božena Malichová.)  V Cerovinách sú použité 
fotografie Andreja Harnúška, Boženy Malichovej a fotografie z FB organizácií. 

 
PS Redakčná rada hľadá nových redaktorov. Redaktorky Anna Michalicová a Bo-

žena Malichová tvoria noviny s malou prestávkou od roku 1999!  OZVITE SA, Ceroviny 
vás potrebujú. 


